

2006年1月20日會議

文件編號 CSD/GC/1/2006

策略發展委員會
管治及政治發展委員會

將討論的策略性議題

目的

本文件臚列委員會將於未來會議優先討論的策略性議題，供委員備悉。

背景

2. 委員會於2005年11月29日舉行的首次會議上，審議《未來會議可作討論的策略性議題》(CSD/GC/3/2005號文件)。在總結有關討論時，主席表示秘書處將綜合委員的意見，擬備一份委員會優先處理議題的清單。

未來會議將優先討論的策略性議題

3. 在仔細考慮上次會議委員的意見，與及主席提出的建議後，我們列出以下的策略性議題供委員會未來的會議按所列的優先次序討論：

- (一) 普選的原則和概念
- (二) 行政長官和立法會的普選模式
- (三) 培養政治人才
- (四) 政黨的發展

(五) 區議會角色、職能及架構的檢討

上列最後三項（即(三)至(五)項）的討論次序，應於 2006 年年底左右，即首兩項有關普選的議題即將討論完畢時，再按當時情況作出決定。

徵詢意見

4. 請委員備悉上文第 3 段所列委員會將討論的策略性議題的清單。

策略發展委員會秘書處
2006 年 1 月

**Commission on Strategic Development
Committee on Governance and Political Development**

Strategic Issues to be Discussed

Purpose

This paper invites Members to note the priority strategic issues to be discussed at future meetings of this Committee.

Background

2. At the first meeting of this Committee held on 29 November 2005, Members discussed Paper Ref. CSD/GC/3/2005 on "Strategic Issues that may be Discussed at Future Meetings". In concluding the discussion, the Chairman said that the Secretariat would consolidate Members' views and prepare a list of priority issues that should be tackled by this Committee.

Priority Strategic Issues to be Discussed at Future Meetings

3. Having carefully considered Members' views and the Chairman's suggestion at the last meeting, we have drawn up the following strategic issues, in descending order of priority, for discussion at future meetings :

- (a) principles and concepts of universal suffrage
- (b) design of the universal suffrage system for both the Chief Executive and the Legislative Council
- (c) nurturing political talent
- (d) development of political parties
- (e) review of the role, functions and structure of the District Councils

The order in which the last three items, i.e. (c) to (e), are to be discussed by this Committee should be determined around the end of 2006, when discussion on the first two items on universal suffrage is about to finish, having regard to the circumstances at that time.

Advice Sought

4. Members are invited to note the list of strategic issues for this Committee's discussion as set out in paragraph 3 above.

Secretariat to the Commission on Strategic Development
January 2006